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Марко Попадић: Направљено ново 
постројење за прераду отпада

Марко Попадић, вршилац дужности директора Јавног комуналног предузећа  „Градска 
чистоћа“ Београд,  приликом гостовања у емисији Радио-телевизије Србије „Београдска 

хроника“ 2. августа 2023. године поводом обележавања 139 година постојања предузећа 
изјавио је да је стара депонија „Винча“ која је била вишедеценијски проблем града Београда 
затворена као и да је направљено ново, савремено постројење за прераду комуналног отпада 
где ће се производити електрична и топлотна енергија.

На црној тачки Европе, како су називали депонију „Винча“, стари начин одлагања отпада 
одлази у заборав.

Марко Попадић је тада најавио да ће у октобру месецу почети производња топлотне и 
електричне енергије из комуналног отпада.

Направљено је, како је рекао, једно ново савремено постројење за пререду комуналног 
отпада где ће се производити електрична и топлотна енергија.

- Притисак на стару депонију је  завршен  и она ће, када се топлана и енергана пусте у рад, 
бити потпуно санирана - рекао је Попадић, гостујући у Београдској хроници.

НА ЦРНОЈ ТАЧКИ 
ЕВРОПЕ, КАКО СУ 
НАЗИВАЛИ ДЕПОНИЈУ 
„ВИНЧА“, СТАРИ НАЧИН 
ОДЛАГАЊА ОТПАДА 
ОДЛАЗИ У ЗАБОРАВ
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Према његовим речима, нажалост,  постоји велики број „дивљих“ депонија на територији 
Београда, које настају несавесношћу суграђана, најчешће по ободима града.

- Јавно-комунално предузеће „Градска чистоћа“  у сарадњи са Секретаријатом за 
заштиту животне средине и Секретаријатом за послове одбране, ванредних ситуација и  
координацију, санира те „дивље“ депоније. У августу ћемо према уговорима  које смо 
потписали за ову годину завршити чишћење преко 30  „дивљих“ депонија, изјавио је Попадић.

Један од задатака у наредном периоду, рекао је Попадић, јесте  и да се реши проблем 
одлагања отпада на местима која за то нису дозвољена.

- За ту врсту недозвољеног понашања постоје казне, али постоје и неке идеје на нивоу Града, да 
се уведу додатни видови контроле, те да се места на којима настају „дивље“ депоније обезбеде 
камерама које ће снимати возила која незаконито истоварају отпад, рекао је Попадић.

Истакао је да је на депонији „Винча“ такође направљено једно посебно одељење где ће се 
прерађивати грађевински отпад.

- У току је поступак проналажења  још две до три локације на које би се поставиле машине 
за прераду бетона или шута који би касније могао да се користи за асфалтирање путева, 
закључио је  је Попадић. 

ЈЕДАН ОД ЗАДАТАКА  
У НАРЕДНОМ ПЕРИОДУ, 
РЕКАО ЈЕ ПОПАДИЋ, 
ЈЕСТЕ  И ДА СЕ РЕШИ 
ПРОБЛЕМ ОДЛАГАЊА 
ОТПАДА НА МЕСТИМА 
КОЈА ЗА ТО НИСУ 
ДОЗВОЉЕНА
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НА ТРИБИНИ СЕ 
РАЗГОВАРАЛО О 
МОГУЋНОСТИМА 
УНАПРЕЂЕЊА 
КОМУНАЛНИХ 
УСЛУГА, ЧИШЋЕЊУ 
ЈАВНИХ ПОВРШИНА, 
УРЕЂЕЊУ ЗЕЛЕНИХ 
ПОВРШИНА, САДЊИ 
РАСТИЊА И ДРВЕЋА, 
РАЦИОНАЛИЗАЦИЈИ 
НЕДОСТАЈУЋЕГ ПАРКИНГ 
ПРОСТОРА, КАО И О 
РЕШАВАЊУ ПРОБЛЕМА 
ВЕЗАНИХ ЗА КИШНУ 
КАНАЛИЗАЦИЈУ

Вршилац дужности директора Јавног комуналног предузећа „Градска чистоћа“ Бео-
град  Марко Попадић,  учествовао је на трибини  коју је 26. и 27. јула организовала  Градска 

општина Земун са управницима стамбених заједница, челницима Града Београда и јавних 
комуналних предузећа.

На трибини се разговарало о могућностима унапређења комуналних услуга, чишћењу 
јавних површина, уређењу зелених површина, садњи растиња и дрвећа, рационализацији 
недостајућег паркинг простора, као и о решавању проблема везаних за кишну канализацију,  
о могућностима надградње зграда са равним крововима, што би допринело решавању 
проблема прокишњавања станова на вишим спратовима, те о укључивању стамбених 
заједница у нове програме енергетске ефикасности кроз концепт суфинансирања 
уградње столарије, термоизолације и спровођења других мера у циљу уштеде енергије, 
које Општина Земун од 2021. године спроводи у оквиру Националног програма енергетске 
санације стамбених зграда, породичних кућа и станова.

В.Д. директор „Градске чистоће“ 
Марко Попадић на трибини  
у Општини Земун 
- са челницима Града Београда  
и управницима стамбених заједница -
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Истакнуто је да је циљ трибине убрзање покренутих захтева и процеса, који се односе 
на организовано одражавање зграда, уређење заједничких простора, унутарблоковских 
површина, дворишних атријума, паркинга и прилаза зградама. 

У конструктивном разговору управници стамбених заједница изнели су неке од својих 
проблема, дали предлоге и сугестије како да побољшају одржавање зграда, а присутни 
говорници су понудили могућа, конструктивна решења.  

Наведено је да ће се настојати да се и у наредном периоду уреди што више тротоара, самих 
прилаза зградама и зелених површина унутар стамбених блокова, као и да се додатно 
унапреде решења  која су у делокругу рада градских јавних предузећа, која су на услузи 
Београђанима, и постоје како би се   излазило у сусрет потребама грађана квалитетније, 
ефикасније и брже.

Управници стамбених заједница позвани су да наставе свој рад, доставе     сугестије и 
иницијативе за уређење и унапређење животног простора, те да их и даље   упућују 
Општини.   Наглашено је и да ће стручне службе пратити реализацију захтева, те да ће у 
координацији са градским службама и јавним комуналним предузећима бити предузети 
кораци за реализацију конкретних пројеката, а   управници ће бити обавештавани о 
динамици решавања проблема јер Општина и јесте спона између јавних предузећа и 
стамбених заједница. Истакнута је важност дијалога, као и да је најбоље да се у отвореној 
комуникацији заједно дође до најбољих решења за грађане.

Домаћини трибине били су председник Градске општине Земун Гаврило Ковачевић и 
председник Скупштине Градске општине Земун Мирослав Гајић. Управницима стамбених 
заједница на конкретна питања одговарали су  главни урбаниста Града Београда Марко Стојчић 
као и челници  ЈКП „Градска Чистоћа“ Марко Попадић, ЈКП „Зеленило Београд“ Бојан Станојевић , 
ЈКП „Београдски водовод и канализација“  Радомир Вујадин, ЈКП „Јавно осветљење“ Александар 
Цинцар Попоски и ЈКП „Градско стамбено“ Александар Јакшић. 

У КОНСТРУКТИВНОМ 
РАЗГОВОРУ УПРАВНИЦИ 
СТАМБЕНИХ ЗАЈЕДНИЦА 
ИЗНЕЛИ СУ НЕКЕ ОД 
СВОЈИХ ПРОБЛЕМА, ДАЛИ 
ПРЕДЛОГЕ И СУГЕСТИЈЕ 
КАКО ДА ПОБОЉШАЈУ 
ОДРЖАВАЊЕ ЗГРАДА
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„Чистоћа“ добила појачање
Од почетка године преко 200 радника  
запослено на неодређено време

Услед увећања обима посла ЈКП „Градска чистоћа“ је од почетка године  богатије за 
још 83 новозапослена возача, 141 комуналног радника, а запослени су и радници на 

различитим позицијама на  пословима одржавања.

Од Комисије за давање сагласности за ново запошљавање и додатно радно ангажовање 
код корисника јавних средстава предузеће је добило сагласност за пријем у радни однос на 
неодређено време лица запослена на позицијама  комуналног радника, возача комуналног 
возила као и запослених на позицијама у Сектору одржавања.

Вршилац дужности директора предузећа, Mарко Попадић, уз честитке на потписаним 
уговорима, новим запосленим радницима пожелео је срећу и успех у даљем раду.

– Пред вама је тежак и одговоран посао, а сада сте добили прилику да оправдате поверење 
које вам је дато. Очекујем од вас да савесно и поштено обављате свој посао. ЈКП „Градска 
чистоћа“ сада има више од 3200 запослених који раде на одржавању чистоће Београда, али 
се обим посла из дана у дан повећава, а тиме и потреба за новим запосленима. Одржавање 
чистоће престонице је континуиран и напоран посао, али уколико сте савесни, и вредни 
предузеће ће труд и залагање својих запослених умети да награди и цени. Наставићемо да 
запошљавамо јер је рад комуналних радника и возача од суштинског значаја за хигијену 
нашег главног града и квалитет живота свих Београђана. Желим свима још једном  пуно 
среће и  успеха у даљем раду – поручио је Попадић. 
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УСЛЕД УВЕЋАЊА ОБИМА 
ПОСЛА ЈКП „ГРАДСКА 
ЧИСТОЋА“ ЈЕ ОД ПОЧЕТКА 
ГОДИНЕ  БОГАТИЈЕ ЗА 
ЈОШ 83 НОВОЗАПОСЛЕНА 
ВОЗАЧА, 141 КОМУНАЛНОГ 
РАДНИКА, А ЗАПОСЛЕНИ 
СУ И РАДНИЦИ 
НА РАЗЛИЧИТИМ 
ПОЗИЦИЈАМА НА 
ПОСЛОВИМА ОДРЖАВАЊА
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У ОБЕЗБЕЂЕНОМ КРУГУ 
ДИРЕКЦИЈЕ ПРЕДУЗЕЋА 
НА АДРЕСИ МИЈЕ 
КОВАЧЕВИЋА 4 КАПИЈЕ 
СУ ТРАДИЦИОНАЛНО 
БИЛЕ ОТОВОРЕНЕ ЗА 
СВЕ ЗАИНТЕРЕСОВАНЕ 
МАЛИШАНЕ И ЊИХОВЕ 
РОДИТЕЉЕ, СТАРАТЕЉЕ, 
БАКЕ, ДЕКЕ, ВАСПИТАЧЕ, 
НАСТАВНИКЕ И 
ПРЕДСТАВНИКЕ МЕДИЈА

У „Чистоћи“ одржан  
„Дан отворених врата“ 
- рекордан број посетилаца!

Јавно-комунално предузеће „Градска чистоћа“ је 9. септембра 2023. још једном обрадовало 
београдске малишане.

У обезбеђеном кругу дирекције предузећа на адреси Мије Ковачевића 4 капије су 
традиционално биле отоворене за све заинтересоване малишане и њихове родитеље, 
старатеље, баке, деке, васпитаче , наставнике и представнике медија.

На овогодишњој манифестацији „Дан отворених врата“ био је присутан рекордан број 
наших најмлађих суграђана који су имали прилику да уживају у едукативној радионици и 
сада већ чувеној представи  „Рециклосауруси“, као и да се друже са запосленима који брину 
о чистоћи града и учествују у вожњи омиљених возила којима предузеће одржава хигијену 
престоничких улица.



ИНФОРМАТОР

139 ГОДИНА СА ВАМА
„Д

А
Н

 О
ТВ

О
Р

Е
Н

И
Х

 В
Р

А
ТА

“
Малишани су имали прилику да учествују у интерактивној еколошкој радионици где су могли 
да чују шта су то рециклабили, које врсте рециклабила постоје, како се сортира рецклабилни 
отпад, зашто је рециклажа важна и чему нам служи. На овај начин најмлађи суграђани су добили 
прилику да своја новостечена знања о важности рециклаже,  екологије и значају животне 
средине додатно унапреде, као и да их са својим родитељима у будућности и примене.

Са посебним одушевљењем уживали су у вожњи смећараца, камиона, цистерни, електро-
тротинета, електро-чистилица, као и у омиљеној амфибији, возилу којим се са река и земље 
сузбијају комарци.

Након што су у радионицама  показали завидно знање и такмичарски дух, сви београдски 
малишани су добили наградна изненађења, здраву ужину и освежење. ЈКП „Градска чистоћа“ 
ће и у будућности наставити да организује једну од омиљених манифестација београдских 
школараца и предшколараца јер је то управо један од најефикаснијих начина подизања свести 
о значају очувања животне средине, усмерен на најмлађе, будући да су управо они највећи 
потенцијал промене друштва, када је реч о еколошкој освешћености. 

СА ПОСЕБНИМ 
ОДУШЕВЉЕЊЕМ 
УЖИВАЛИ СУ У ВОЖЊИ 
СМЕЋАРАЦА, КАМИОНА, 
ЦИСТЕРНИ, ЕЛЕКТРО-
ТРОТИНЕТА, ЕЛЕКТРО-
ЧИСТИЛИЦА, КАО И У 
ОМИЉЕНОЈ АМФИБИЈИ, 
ВОЗИЛУ КОЈИМ СЕ СА 
РЕКА И ЗЕМЉЕ СУЗБИЈАЈУ 
КОМАРЦИ
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ЈКП „ГРАДСКА ЧИСТОЋА“ 
ЋЕ И У БУДУЋНОСТИ 
НАСТАВИТИ ДА ОРГАНИЗУЈЕ 
ЈЕДНУ ОД ОМИЉЕНИХ 
МАНИФЕСТАЦИЈА 
БЕОГРАДСКИХ ШКОЛАРАЦА 
И ПРЕДШКОЛАРАЦА ЈЕР 
ЈЕ ТО УПРАВО ЈЕДАН ОД 
НАЈЕФИКАСНИЈИХ НАЧИНА 
ПОДИЗАЊА СВЕСТИ 
О ЗНАЧАЈУ ОЧУВАЊА 
ЖИВОТНЕ СРЕДИНЕ
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ЈКП „Градска чистоћа“  
од пролећа до зиме са 
београдским малишанима

Јавно комунало предузеће ,,Градска чистоћа” je обележило  почетак нове школске године 
својих најмлађих суграђана, те је 1. септембра одржало  чувену Радионицу о рециклажи у 

оквиру програма ,,Back 2 School” у Тржном центру ,,Ада Мoл” у сарадњи са компанијом Digital 
& Entertainment Festivals, познате и по организацији манифестације Games.con.

Том приликом су запослени у Сектору за еколошку едукацију и информисање овог предузећа, 
заједно са малишанима, кроз представу и радионицу обновили зашто је важно рециклирање, 
како се оно врши, чему служи, као и на који начин и најмлађи и најстарији суграђани, могу да 
рециклирају у Београду.

У последњих неколико година, ЈКП „Градска чистоћа“ интензивно се посвећује едукацији 
деце о заједничкој улози у очувању животне средине и поносно је на резултате које та 
едукација даје.

Тако је и овај догађај био намењен првенствено деци и младима, те имао за циљ да обезбеди 
разноврсни садржај кроз едукативне, креативне и забавне активности будући да је један од 
најзначајнијих  циљева  управо освешћивање деце и младих о важности заштите животне 
средине и рециклаже. 

ЗАПОСЛЕНИ У СЕКТОРУ ЗА 
ЕКОЛОШКУ ЕДУКАЦИЈУ 
И ИНФОРМИСАЊЕ ОВОГ 
ПРЕДУЗЕЋА, ЗАЈЕДНО 
СА МАЛИШАНИМА, КРОЗ 
ПРЕДСТАВУ И РАДИОНИЦУ 
ОБНОВИЛИ ЗАШТО ЈЕ 
ВАЖНО РЕЦИКЛИРАЊЕ, 
КАКО СЕ ОНО ВРШИ,  
ЧЕМУ СЛУЖИ
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Осим тога, ЈКП “Градска чистоћа” већ годинама традиционално отвара капије своје дирекције 
за београдске малишане који желе да искористе јединствену прилику да кроз едукативне 
радионице више науче о рециклажи, зашто је она важна, како се правилно одлаже отпад, које 
су врсте рециклабила, понешто о методологији рециклирања, као и ко су људи који брину о 
чистоћи престонице.

Такође, кроз учешће у интерактивним едукативним радионицама које воде запослени 
у Сектору за еколошку едукацију и информисање ЈКП “Градска чистоћа”,  наши најмлаћи 
суграђани могу да чују о томе како се перу контејнери, како се перу и чисте улице и, оно што је 
најважније, шта заједно можемо да урадимо како би Београд био још чистији и уреднији град.

Едукативне и забавне акције, представе и радионице су производ одличне сарадње предузећа 
и са београдским основним школама, и вртићима са којима настављамо едукацију најмлађих 
Београђана о значају екологије, заштите животне средине, рециклаже, правилног одлагања 
отпада и одржавања хигијене наше престонице. 

Предузеће често сарађује и са удружењима грађана и организаторима различитих градских 
манифестација. 

ЈКП „ГРАДСКА ЧИСТОЋА“ 
ЧЕСТО САРАЂУЈЕ И СА 
УДРУЖЕЊИМА ГРАЂАНА 
И ОРГАНИЗАТОРИМА 
РАЗЛИЧИТИХ ГРАДСКИХ 
МАНИФЕСТАЦИЈА



ИНФОРМАТОР

139 ГОДИНА СА ВАМА
РА

Д
И

О
Н

И
Ц

А
 О

 Р
ЕЦ

И
К

Л
А

Ж
И

Тако је ЈКП „Градска чистоћа“ овог пролећа у сарадњи са Секретаријатом за заштиту животне 
средине, СЕКОПАК-ом, Црвеним крстом, и организацијом #ЕУ за тебе, са својим програмом 
учествовало на 36. Београдском маратону у оквиру акције „ЕКО ОСТРВО за навијање и 
рециклирање“ и том приликом окупило, едуковало и забавило окупљене малишане-такмичаре. 

Предузеће је такође имало прилику и да у сарадњи са Групом  грађана „За зеленији и уређенији 
Блок 44” одржи своје едукативне програме на Летњој позорници шеталишта Лазаро Карденас 
на Новом Београду и тиме допринесе развоју еколошке свести код најмлађих становника овог 
новобеоградског Блока . 

ЈКП „Градска чистоћа“ са великим задовољством организује овакве акције са најмлађим 
Београђанима, како у образовним институцијама, тако и на другим адекватним локацијама, 
укључујући и дирекцију предузећа и општинске погоне, и наставиће да то чини и у будућности, 
јер су овакве едукативне радионице и интерактивне мини-представе  један од најефикаснијих 
начина подизања свести о значају очувања животне средине, а управо су малишани највећи 
потенцијал промене друштва, када је реч о развоју еколошке освешћености. 

ПРЕДУЗЕЋЕ ЈЕ ТАКОЂЕ 
ИМАЛО ПРИЛИКУ И 
ДА У САРАДЊИ СА 
ГРУПОМ  ГРАЂАНА „ЗА 
ЗЕЛЕНИЈИ И УРЕЂЕНИЈИ 
БЛОК 44” ОДРЖИ СВОЈЕ 
ЕДУКАТИВНЕ ПРОГРАМЕ 
НА ЛЕТЊОЈ ПОЗОРНИЦИ 
ШЕТАЛИШТА ЛАЗАРО 
КАРДЕНАС НА НОВОМ 
БЕОГРАДУ
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Фоторепортажа - ЈКП „Градска чистоћа” 
у данима након великих летњих олуја
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